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NAGYSZOMBAT                                          B év                            1-4 oldal 

 

HÚSVÉTI VIGÍLIA 

 

Olv.:Ter1,1-2,2 – Róm 6,3-11 – Mk 16,1-7 

Asszonyok a sírnál 
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

 

 

Az új tűz megszentelése  
Könyörögjünk! Istenünk, te Szent Fiad által isteni fényességed tüzét adtad a híveknek. 
Kérünk, szenteld meg az új tüzet és a húsvéti ünnep kegyelmeivel mennyei vágyakra gyújtsd 
föl szívünket, hogy tiszta lélekkel ünnepelhessünk és örök dicsőséged fényének 
megünneplésére is eljuthassunk Krisztus, a mi Urunk által.                                               Amen 

 

Jézus Krisztus tegnap és ma, ő a kezdet és a vég, ő az alfa és az ómega, övé az idő, övé az 
örökkévalóság, övé a dicsőség és a hatalom mindörökkön örökké.                                   Amen 

 

Szent és dicsőséges sebhelyei által 
őrizzen és védjen meg minket az Úr Krisztus! 

Amen 

 

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek!  
Egy nagy harc végéhez jutottunk. A fénynek nagyobb az ereje és legyőzte a sötétséget! Ez a 
fény bevonul nem csak a közösségeinkbe, hanem külön-külön mindegyikünk szíve ajtaján 
kopogtat Krisztus, aki a világ világossága! A mi kis hazánkban, a mi közös Európánkban ezt a 
fényt ránk bízta az Isten. Ezen az idei nagyszombaton befogadtuk ezt a világosságot. Ezen a 

mai estén Isten kegyelmét kérjük, hogy ez a fény elegendő legyen ahhoz, hogy megmentse 
Európát, hazánkat, a kereszténységünket! A mi jövőnk a keresztény magyarság! 

 

Szertartás 

 

Kedves Testvérek!  
A húsvéti örömének meghallgatása után megköszönjük azt a világosságot, amely az utat 
mutatja, sőt az utunk. Jézus maga mondta: „Én vagyok az út!” Mint a jó Pásztor, vezeti a 
nyájat! A nyáj követi, mert biztos utat mutat. Most 2021-ben húsvétkor különösképpen is 
fontos, hogy visszataláljunk arra az útra, amely útra Krisztus meghívott bennünket! 
 

Most két olvasmányt hallunk a Szentírásból.  
Mindkettő segít bennünket, hogy el ne vétsük, el ne tékozoljuk Istentől ajándékba kapott 
mindennapjainkat, életünket. Isten az embert istenarcú lénynek teremtette. Saját képére 

teremtette Isten az embert. Mossuk meg az arcunkat Isten jóságos ajándékaival. 
 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Kukkantsunk be a húsvéti világba és ismerjünk meg valamit ebből az új 
szellemiségéből, ami az életünk és nemzetünk, sőt egész Európa számára lehetőség! A húsvéti 
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világ az ember lehetősége! Említettem már abban a húsvéti üzenetben, amit szétküldtem 
Európában és Magyarországon is. Többek között erre igyekeztem fölhívni a figyelmet, hogy 
jó lenne, ha mi keresztények a világ számára újra meg tudnánk jeleníteni a húsvéti üzenetet. 
 

A szekularizált világnak nincs érzéke, nincs fogalma a húsvéti világgal kapcsolatosan, mert 
hitetlen, istentelen. Ferenc pápa arról beszélt, hogy az iszlám szinte teljes egészében 
megszüntette a kereszténységet. A keresztények legtöbbje elmenekült. Elgondolkodtató, hogy 
éppen az az Irak, Irán, amely a civilizáció bölcsője volt és az a Szíria, amely a kereszténység 
bölcsője volt, erre a sorsra jutott. Ez vár ránk?  
 

Bizony 2021 húsvétján - ismerve a magyar körülményeket, a magyar szellemjárást, ismerve 
az Európai Unió sajátos állásfoglalását - elmúlt az az idő, hogy megelégedjünk azzal: tudjuk, 
mi az igazság. A húsvéti világ éppen arra szólít fel bennünket, hogy ezt az igazságot 
mindennapjaink igazságaként éljük. Ami természetszerűen kockázatvállalást jelent. 

 

Az élet önmagában is egy kockázatos menet! 

A keresztény élet pedig kifejezetten kihívás! 
 

Az Egyház húsvéti világként is értelmezhető, ha akarjuk, akkor ennek a világnak a kovásza! 
Jézus a keresztények közösségét így gondolta el! Akkor most legalább egy gondolat erejéig 
merészkedjünk be ebbe a világba. Ez a húsvéti világ Isten országa a földi világban. 
 

Ezt valamiképpen megsejteni csak a hit felől képes az ember. Azért fontos a mi feladatunk, 
hogy az igazságot ne csak tudjuk, hanem ezt az igazságot tovább is adjuk minden kockázatot 
vállalva. Visszagondolok gyerekkoromra, én is azért lettem pap, mert olyan papokat ismertem 
meg, akik küldetésükre az életüket tették. Akiknek nem voltak egyéni törekvéseik, egyéni 
terveik. Egyetlen elhivatottságuk volt, Isten dicsőítése és az emberek szolgálata!  
 

Húsvéti világ, a feltámadott Jézus világa! Az a világ, amit oly sokszor emlegettünk a 
nagyböjti időben is, az elvetett mag példája. A magnak meg kell halnia ahhoz, hogy a 
küldetését betöltse. Jézus Krisztusnak a szenvedést vállalnia kellett. Jézus Krisztusnak a halált 
vállalnia kellett. Ez volt az Isten akarata, mert az embernek sohasem elég csupán az igazság! 

 

Az embernek lehet mondani az igazságot, talán meg is érti. Csakhogy a hit önmagában 
semmi. A hit cselekedetek nélkül halott. Az igazság - akár mondhatom így, a hit - akkor jut el 

az emberek szíve közepébe, ha olyanok képviselik, akik valóban meg tudják jeleníteni azt, 
amit Jézus ilyen egyszerűen fejezett ki: 
 

Szeressétek egymást, ahogy Én szerettelek titeket! 

 

Aztán ezt Jézus igazolta, minden szenvedést vállalt azokért, akiket magánál jobban szeretett! 
„Nagyobb szeretete senkinek nincs annál, mint aki életét adja barátaiért!” Magától értetődő 
volt az igen! Erről elmélkedtünk tegnap, erről szól Jézus szenvedéstörténete, a meghalt Jézus: 
az elvetett mag és a világ új termése sarjad. A mai napnak ez az üzenete. Ez az új világ 
húsvéti világ, ez a feltámadás üzenete. Ezt így szeretném a testvérek szívébe beültetni: 
 

Ebben az új világban 

az irgalom felülmúlja az igazságot! 

Ebben az új világban 

 a szeretet felülmúlja a kötelességet! 
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Mire megyünk az igazsággal? Mire megyünk azzal, ha csak azt tesszük meg, ami kötelező? 
Mi az igazság? Hányszor teszi föl az ember a kérdést? Mi tudjuk a hit oldaláról, hogy az 
igazság az Isten! De mit jelent az Isten általában az embereknek? Mit jelent az embereknek az 
Isten igazsága? Azt jelenti, hogy az Isten az emberért az életét is odaadja Jézus Krisztusban! 
Mit kezd a hitetlen ember ezzel az igazsággal?  
 

Ha az irgalom felülmúlja az igazságot, akkor valami elkezdődött! Az irgalom üzenete a 
biztonság és a védelem, ami sokat jelent a másik ember számára. Meg tudjuk adni az 
igazságra hivatkozva egymásnak azt, hogy velünk való kapcsolatában az a másik ember 
biztonságban van, védelmet élvez! A szeretet fölülmúlja a kötelességet, a kötelezőt! 
 

Mire megyünk azokkal az emberekkel, akik csak azt teszik, ami kötelező? Nem is szabad vele 
foglalkozni, hozzá se mérhető ez a gondolkodás, ez a fajta lelkület a szeretet világához, ami 

határtalan! A szeretetnek mindig ott van a határa, ahol az ember találkozik azzal a helyzettel, 
hogy meg kell tenni azt, amire a másiknak szüksége van. Ez a határ mindig másutt van. 
 

Ez a húsvéti világ az önkorlátozó emberek világa  
Az életközösség-központú szellemiség világa. Ez az a keresztény örökség, amiről oly sokszor 
csak hallunk. Amikor a közösség van a középpontban. A közösség két ember kapcsolata is. A 
közösség egy család kapcsolata. A közösség különböző szervezetek tagjainak a kapcsolata. 
 

Ma egy olyan világban élünk, amely világnak éppen ezzel a húsvéti világgal szemben 
egyetlen programja van. Nagyon egyszerűen így szeretném megfogalmazni: ez a túlélés 
világa. A túlélés világa az önző emberek világa. Talán még azt is mondhatnám, hogy a 
világpolgárok világa. Ez a szekularizált világ a túlélők világa, akiknek semmi közük nincs a 
másik emberhez. Egyéni céljaik, egyéni törekvéseik vannak. 
 

Mi pedig itt vagyunk ezzel a kinccsel a kezünkben a mindennapjainkban, a szívünkben és 
keressük a helyünket abban az Európában, amely a kereszténységben született. Sajnos az 
embert a helyéről csak elűzni lehet és csak azokat lehet elűzni, akik nem vállalnak semmi 
erőfeszítést, semmi kockázatot azokért az értékekért, amiket így mondhatok ki: állandóság, 
biztonság. Ebben a szekularizált világban minden, ami az állandóságot jelentette, megszűnt. 
 

A mai estén gondoljunk a feltámadott ajándékára! 

Gondoljunk az új világ lehetőségére! 

 

Gondoljunk a mi húsvéti világunkra, amelyben mi még otthon vagyunk. Gondoljunk arra a 

szellemi táplálékra, amit mi a kincseinknek tartunk. Gondoljunk a kereszténységünkre, amely 
a megváltással ajándékozta meg a világot és mi ezen a húsvéton is ebből a kincsből élünk. 
Adjon a Jóisten kegyelmi erőt, támogatást, hogy valamit tanuljunk azoktól a keresztényektől, 
akiknek Krisztus ajándéka mindennél fontosabb, az egyéni életüknél is! 

 

Krisztusi ajándék az egymással való kapcsolat! 

Ennek megvédése az egyéni életünknél is fontosabb! 

 

A Jóisten segítsen bennünket abban, 
hogy ezt ne csak értsük, ne csak tudjuk, 

hanem legyen életünk vezérelve is! 

 

+  A M E N  + 
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Most megáldjuk ezt a vizet 
A keresztségünkre emlékeztet bennünket. A keresztségben születtünk újjá Krisztusban, aki a 
feltámadásunk, az életünk! Életünk Krisztus, amely a feltámadott élet! Olyan helyen áldjuk 
meg ezt az életvizet, ahol a talpunk alatt források vannak. Valahányszor belépek ebbe a 
kápolnába, vagy a kórházunkba, akkor mindig az élet forrását juttatja eszembe. 

 

Most megáldom ezt a vizet! 

Arra gondolok: 

keresztény életünk forrása és feltétele a keresztség! 

 

 

Könyörögjünk 
Kérünk Urunk, Istenünk, áraszd szívünkbe szereteted Szent Lelkét, hogy akiket húsvéti 
szentségeiddel tápláltál, azok szívét forrassza eggyé jóságod, Krisztus a mi Urunk által. Amen 

 

Kedves Testvérek! A mai szép ünnep üzenetét tekintve a legnagyobb ünnepünk. Szeretném 
mindenkinek ajándékképpen is húsvét kegyelmét kérni a Jóistentől! Elgondolkodtam azon, 
vajon milyen húsvéti kegyelemre, vagy ajándékra lenne szükségünk ebben az idei 
esztendőben? Akár világi mindennapokra is gondolva, oltassa be magát mindenki. Tudjuk, 
hogy ez sem jelent teljes biztonságot. Ki tudja, ennek a vírusnak milyen mutánsai vannak? 
Hogyan támadnak újra és újra? Mindenek ellenére nagyon fontosnak tartjuk! 

 

Nagyon szépen köszönjük Mátyás a szolgálatodat ebben a nagyon fontos kérdéskörben. Isten 
áldjon meg érte! Nagyon büszke voltam, hogy ebben neked ilyen fontos szereped van! 
Nagyon örülök kedves édesanyádnak is, aki itt tudott lenni ezen a szentmisén hosszú idő után. 
Örülök Mária főorvos-asszonynak, aki orvosságért jött ide, gyógyulásért Jézustól!  
 

Éppen ezt szeretném húsvéti jókívánságként a Testvéreknek mondani. Ha valamit tehetünk, 
akkor jobban hagyatkozzunk az Istenre, mert titokzatos az Isten, de az a biztonság ebben a 
világban, - ahol az állandóság és biztonság oly sérülékeny - hogy mi Istenhez kötjük az 
életünket! Ez mindent felülmúl! Gondoljunk arra most húsvét ünnepén, hogy Isten a 
biztonságunk! Ki lenne nagyobb biztonság Nála, aki a szeretetével megajándékoz bennünket 
és kereszthalálát adta értünk Jézus Krisztusban! 
 

Kívánom mindenkinek, 
hogy megtapasztalható biztonság legyen életünkben 

az istenkapcsolatunk! 

 

Ezt a köszöntőt azért mondtam most, mert rendkívüli ünnep lévén, szentségi áldással 
közvetítem Isten áldását, Isten igenjét drága magyar Földünkre, egész Kárpát-medence 

lakóira, egész Európára. Találja meg ez a földrész istenkapcsolatában az új biztonságot! 

 

Köszönöm a Testvérek áldozatkészségét, türelmét, hogy ezeket a hosszú szertartásokat végig 
odaadóan, kitartóan ünnepelték! Holnap reggel 9 órakor és 11 órakor lesz szentmise! 

Húsvéthétfőn reggel 9 órakor lesz szentmise! 

 


